
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 14. marts 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 292
I resultaterne fra PFAS-målinger i badevandet fra august 2022 bemærkede Miljøstyrel-
sen, at der var særdeles høje koncentrationer af PFAS i skimmelaget fra enkelte bade-
vandsprøver og søgte derpå ”i dialog med Styrelsen for Patientsikkerhed og DTU om en 
afklaring af, hvordan målingerne af PFAS i skimmelaget kan tolkes, og om den vejleden-
de grænseværdi for badevand kan anvendes i vurderingen af forhøjede koncentrationer 
af PFAS i skimmelaget”. Vil ministeren oplyse, hvad resultatet af denne afklaring er 
blevet, om Miljøstyrelsen på den baggrund har foretaget yderligere skimmelagsprøver, og 
hvorledes ministeren forholder sig til, at der i de øverste vandlag, som hovedsageligt er 
dem der bades i, kan være forekomster af PFAS langt over grænseværdierne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Villadsen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Villadsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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